

Title (en)
Impulse generator.

Title (de)
Impulsgenerator.

Title (fr)
Générateur d'impulsions.

Publication
EP 0229306 A2 19870722 (DE)

Application
EP 86117054 A 19861208

Priority
DE 3543652 A 19851211

Abstract (en)

[origin: US4801814A] A pulse generator is disclosed comprising a toothed disk which is rotatable with a rotary shaft and is capable of actuating at least two contact pairs for generating pulses and for sensing the direction of rotation of the rotary shaft via a rocker engaging the teeth of the toothed disk by means of a mating portion, the rocker being deflectable in different directions depending on the direction of rotation of the rotary shaft, the mating portion being movable out of engagement with a tooth space and into engagement with the following tooth space, and at least one contact spring of each contact being capable of being actuated in the range of the maximum deflections and prior to the return movement. The rocker (18) is designed as a separate component part and has a bearing hole (20) for a swivel shaft (17) on which it is pivoted, that the contact springs (11, 12) are disposed beside; below or above the rotary shaft (27) and the rocker (18) essentially in the direction of the connecting line (19) between the axis (15) of the rotary shaft (27) and the swivel shaft (17) of the rocker (18), that the rocker (18) has lateral actuating arms (28) capable of actuating the contact springs (11, 12), and that a detent arrangement (23, 24, 25, 26) is provided which resiliently locks the rocker (18) or the toothed disk (16) in the rest position. A compact design is thus obtained.

Abstract (de)

Die Erfindung betrifft einen Impulsgenerator mit einer über eine Drehwelle antreibbaren Zahnscheibe, die wenigstens zwei Kontaktpaare zur Impulserzeugung und zur Erkennung der Drehrichtung der Drehwelle über eine mittels eines Rastelementes in die Zahnräumung der Zahnscheibe eingreifende Schaltschwinge betätigen kann, in dem die Schaltschwinge je nach Drehrichtung der Drehwelle nach verschiedenen Richtungen auslenkbar ist, wobei das Rastelement in der Zahnlücke ausrasten und in die folgende Zahnlücke einrasten kann und im Bereich der maximalen Auslenkungen und vor dem Zurückspringen wenigstens jeweils eine Kontaktfeder eines Kontaktpaars betätigbar ist und die Erfindung ist darin zu sehen, daß die Schaltschwinge (18) als selbständiges Einzelbauteil ausgebildet ist und eine Lagerbohrung (20) aufweist, mittels der es um eine Schwenkkachse (17) schwenkbar gelagert ist, daß die Kontaktfedern (11, 12) im wesentlichen in Richtung der Verbindungsleitung (19) der Drehachse (15) der Drehwelle (27) und der Schwenkkachse (17) der Schaltschwinge (18) neben diesem oder unter- bzw. oberhalb derselben angeordnet sind, daß die Schaltschwinge (18) seitlich schwenkbare Betätigungsarme (28) aufweist, die beim Ausschwenken die Kontaktfedern (11, 12) betätigen können, und daß eine Rastanordnung (23, 24, 25, 26) vorgesehen ist, die die Schaltschwinge (18) oder die Zahnscheibe (16) in der Ruhelage federnd verrasten. Hierdurch erhält man eine kompakte Bauweise.

IPC 1-7
H01H 19/00

IPC 8 full level
H01H 19/00 (2006.01)

CPC (source: EP US)
H01H 19/005 (2013.01 - EP US); **H01H 2019/006** (2013.01 - EP US)

Cited by
US5194704A; EP0301469A3; US4894494A; WO8912904A1; WO9212522A1; US9909835B1; US10228213B1; US10317166B1

Designated contracting state (EPC)
DE FR GB

DOCDB simple family (publication)

DE 3543652 A1 19870619; DE 3684899 D1 19920521; EP 0229306 A2 19870722; EP 0229306 A3 19890412; EP 0229306 B1 19920415;
US 4801814 A 19890131

DOCDB simple family (application)

DE 3543652 A 19851211; DE 3684899 T 19861208; EP 86117054 A 19861208; US 93920486 A 19861208